
Protokół z otwartego spotkania konsultacyjnego z interesariuszami rewitalizacji 

w ramach konsultacji społecznych projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji miasta Biała Podlaska 

na lata 2016-2025 

Zgodnie z art. 6 ust. 1, 2 i ust. 3 pkt 2 w związku z art. 17 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 

9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2021 r. poz. 485, z późn.zm.) odbyło 

się spotkanie konsultacyjne umożliwiające omówienie konsultowanego dokumentu, 

z możliwością składania uwag, propozycji i opinii. Spotkanie stanowiło jedną z form 

odbywających się konsultacji społecznych trwających od dnia 7 września 2023 r. do dnia 

6 października 2023 r.  

 

Spotkanie konsultacyjne odbyło się w dniu 20 września 2023 r. od godz. 15.00 do godz. 

17.00 w pomieszczeniach piwnic Urzędu Miasta Biała Podlaska. Spotkanie miało charakter 

otwarty i mogli w nim uczestniczyć wszyscy zainteresowani interesariusze rewitalizacji. 

 

Celem spotkania było omówienie projektu uchwały i załącznika do uchwały - projektu zmiany 

Gminnego Programu Rewitalizacji miasta Biała Podlaska na lata 2016-2030 oraz poznanie 

opinii interesariuszy rewitalizacji, przyjęcia uwag lub sugestii na temat udostępnionego 

materiału. Podczas spotkania wyświetlono na ekranie konsultowany dokument. Zapewniono 

również możliwość podglądu konsultowanych materiałów w formie papierowej.   

 

W spotkaniu uczestniczyło łącznie 13 osób, w tym 7 osób reprezentujących mieszkańców 

obszaru rewitalizacji i pozostałej części miasta, instytucje publiczne, podmioty zarządzające 

nieruchomościami, 5 pracowników Urzędu Miasta (Naczelnicy i pracownicy Wydziału Rozwoju 

Miasta, Wydziału Dróg i Referatu Urbanistyki) oraz przedstawicielka firmy doradczej 

zaangażowanej w przygotowanie GPR. 

Przebieg spotkania. 

W imieniu organizatora spotkania – Prezydenta Miasta Biała Podlaska, Naczelnik Wydziału 

Rozwoju Miasta Pan Michał Romanowski powitał wszystkich obecnych. Po przywitaniu 

wprowadził w tematykę konsultacji społecznych oraz określił cel i przedmiot spotkania, 

przedstawił cel konsultacji, wyjaśnił czym jest rewitalizacja, czym jest program rewitalizacji 

i zaprosił do czynnego udziału w spotkaniu. 

Następnie oddał głos współprowadzącej spotkanie Pani Annie Krzyżanowskiej, przedstawicielce 

firmy doradczej, która zaprezentowała projekt zmiany Gminnego Programu Rewitalizacji. 

Omówiła cele oraz kierunki działań i przeszła do omówienia propozycji przedsięwzięć 

rewitalizacyjnych, które zawarte są w projekcie dokumentu. Poruszyła zagadnienie 

partycypacji w rewitalizacji i przybliżyła rolę interesariuszy, w tym rolę mieszkańców 

w procesie rewitalizacji. Podkreśliła, jak ważny jest aktywny udział i współtworzenie 

programu przez przedstawicieli wielu grup interesariuszy. Następnie Pani Anna Krzyżanowska 

i Pan Michał Romanowski poprosili o zadawanie pytań związanych z konsultowanymi 

dokumentami, zgłaszanie uwag, opinii i propozycji dotyczących dokumentu. Przeprowadzono 

dyskusję dotyczącą projektu zmiany GPR.  



Pytania uczestników odnosiły się do finansowania przedsięwzięć – czy pieniądze na realizację 

zapewni miasto Biała Podlaska? W odpowiedzi podkreślono, że wpisanie projektu 

do programu nie oznacza automatycznego przyznania dotacji lub współfinansowania 

projektu, a jedynie jest warunkiem koniecznym do uzyskania możliwości aplikowania 

w naborach dedykowanych rewitalizacji lub otrzymania dodatkowych punktów lub innych 

preferencji w naborach, gdzie takie preferencje przewidziano dla projektów rewitalizacyjnych. 

Wyjaśniono też, że miasto Biała Podlaska nie jest dysponentem środków europejskich 

przeznaczonych na finansowanie rewitalizacji – takie zadanie leży w gestii Zarządu 

Województwa Lubelskiego i odnosi się do środków dostępnych w programie regionalnym. 

W tym kontekście przedstawiono także informację o konieczności akceptacji GPR i wpisania 

go na listę programów rewitalizacji. 

 

Podczas dyskusji padło pytanie, które nie odnosiło się bezpośrednio do projektu GPR – jeden 

z uczestników zadał pytanie dotyczące możliwości rozbudowy sieci internetowej na ulicy 

Robotniczej. Pracownicy Urzędu Miasta wyjaśnili, że operatorem sieci jest podmiot prywatny 

i nie jest to zadanie urzędu. Wyjaśniono w jaki sposób należy skontaktować się z operatorem 

i zwrócić z prośbą o rozbudowę sieci. Jednocześnie zadeklarowano wsparcie w tym temacie. 

 

Kolejny temat poruszony podczas dyskusji dotyczył utworzenia świetlicy środowiskowej 

dla dzieci i młodzieży zagrożonych wykluczeniem. W spotkaniu uczestniczyły osoby, które 

prowadzą już działania w tym zakresie i są zainteresowane rozszerzeniem takiej działalności 

i stworzeniem miejsca, gdzie dostępna byłaby profesjonalna pomoc i gdzie odbywałyby 

się określone zajęcia. Ponieważ zakres takiego wsparcia jest zgodny z założeniami i ideą 

rewitalizacji, zastanawiano się nad lokalizacją takiej placówki. Jednocześnie podkreślono, 

że najlepszym miejscem dla funkcjonowania takiego miejsca byłby właśnie obszar 

rewitalizacji. Podczas dyskusji zwrócono uwagę na zadania już wpisane do projektu 

programu, które polegają na remoncie i modernizacji budynków zlokalizowanych na obszarze 

rewitalizacji. Zastanawiano się nad funkcjami tych budynków, możliwościami ich wynajmu, 

w szczególności w związku z zadaniami w zakresie szeroko rozumianej pomocy społecznej. 

Istotną kwestią było także podkreślenie konieczności organizacji wsparcia poza miejscem 

zamieszkania, ale w jego niedalekiej odległości, aby dzieci i młodzież mogły łatwo korzystać 

ze świetlicy. Jednocześnie należy zauważyć, że podczas dyskusji doszło do sieciowania jego 

uczestników. Pracownicy Urzędu Miasta podkreślili wagę tematu i zadeklarowali pomoc 

ze swojej strony. 

Dalsza dyskusja skoncentrowała się na dzielnicy „Za Torami”. Podkreślono konieczność 

wprowadzenia w tej części miasta nowych funkcji miejskich (zgodnie z zapisami projektu 

GPR). Dyskutowano nad propozycjami już zawartymi w dokumencie oraz dostępnością 

lokali/obiektów na tym terenie, gdzie można byłoby zorganizować miejsce służące integracji 

mieszkańców, realizować wydarzenia z dziedziny kultury i edukacji, wspierać środowisko 

senioralne. 

Następnie jeden z uczestników zwrócił uwagę na konieczność połączenia ścieżek rowerowych 

i stworzenia spójnej sieci. Zwrócono też uwagę na fakt, że należy dopracować kwestię 

zjazdów ze ścieżek, gdyż posługują się nimi osoby poruszające się na wózkach i w niektórych 

miejscach jest to utrudnione.  



Podczas spotkania, do materiałów poddanych konsultacjom, nie wpłynęła żadna uwaga 

w postaci papierowej z wykorzystaniem formularza konsultacyjnego. Również nie wpłynęły 

uwagi ustne z propozycją wprowadzenia zmiany w konsultowanych materiałach.  

W związku z wyjaśnieniem wszelkich wątpliwości mieszkańców, dyskusja została zamknięta. 

Na koniec spotkania podkreślono, że możliwe jest przekazywanie uwag także po spotkaniu 

w formie ustnej, pisemnej i elektronicznej do 6 października 2023 r. i zachęcono wszystkich 

uczestników do przesłania/przekazania tego typu uwag. Podziękowano zgromadzonym 

za udział w spotkaniu i spotkanie zakończono. 

 

 

Sporządziła: Joanna Syryjczyk-Saczuk 


